
Sis nous músics s’incorporen 
a la Banda Simfònica de la Societat 

Filharmònica Alteanense
La SFA segueix apostant pels músics 

i la seua formació

El mes de novembre és sinònim de 
cultura... millor dit de: CULTURA 
MUSICAL a causa de la celebració 
de la festivitat de Santa Cecília, 
la patrona dels músics. La 
Societat Filharmònica Alteanense 
anuncia la incorporació oficial 
de 6 nous músics que des de 
fa uns mesos han format part 
de la banda com a educands. 
Després de diversos anys 
d’estudi i preparació, els nous 
components accedeixen com a 
membres de la Banda Simfònica 
de la Societat Filharmònica 
Alteanense, i compleixen així la 
il·lusió de formar part d’aquesta 
gran família que és la SFA.

Els músics que oficialment 
accediran a la Societat 
Filharmònica Alteanense són: 
Ximo Alvado Salinas (Percussió), 
Iris Devesa Alfonso (Clarinet), 
Maria Teresa Guillen Almiñana 
(Saxo), Paula Lanuza Ramón 
(Saxo), Quico Martínez Palacín 

(Trompeta), Miguel Meseguer 
Sabio (Trompa)

El dia gran per a tots ells serà el 
22 de novembre quan, a partir 
de les 10:00h. esdevindrà la 
desfilada i arreplegada dels 
nous músics que s’incorporen a 
la Banda Simfònica de la SFA i a 
continuació una cita ineludible: 
Concert de Santa Cecilia de la 
Banda Simfònica de la SFA!!!!

En aquest atípic any, la SFA 
ha fet un pas endavant, com 
moltes altres societats musicals 
i activitats culturals de tota 
mena que, a pesar de la situació 
sanitària, estan portant-se a 
terme. Si la pandèmia que estem 
patint no ho impedeix, celebrarem 
Santa Cecília de la millor manera 
possible i, com sempre, felicitar 
i donar la benvinguda als nous 
musics que a poc a poc fan més 
gran aquesta gran família que 
són les societats musicals.
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Fa ara un any, vaig emprendre un 
projecte il·lusionant, encapçalar 
la Societat Filharmònica del meu 
poble, amb el sarró ple de projectes 
i acompanyat d’una Junta disposada 
a fer créixer, més si cap, la SFA. La 
veritat, ha sigut diferent del que 
esperava... els revessos als quals 
ens hem enfrontat no han fet 
més que reforçar el que ja sabia: 
la solidesa és la principal qualitat 

de les més importants d’Altea.

La primera mesura que decidirem 
emprendre va ser la de reforçar 
l’escola de música, mantenint al 

mateix temps, es va emetre per les 
xarxes socials un vídeo-muntatge 
que va arribar més lluny del que mai 
havíem pensat. La següent decisió, tal 
vegada la que més ens va disgustar 
prendre, va ser la cancel·lació de 
l’edició d’aquest any del Certamen 
Internacional. Va ser una mesura molt 

ens va portar a la decisió encertada. 
Com és lògic, es van cancel·lar totes 

de la SFA, així com de l’escola de 
música.

La força, la il·lusió i la imaginació dels 
músics... ens ha permés que des del 
mateix moment en què s’han “pogut” 
reiniciar els assajos, reprendre els 
projectes, fer nous plantejaments... 
i eixint al carrer, la SFA ha tornat a 
fer el que millor en sap: MÚSICA. 

“música” i creixent malgrat qualsevol 

circumstància a la qual s’haja de fer 

per a la cultura.

a felicitar els nous músics que 
s’incorporen a la SFA en aquest 
any tan especial i agrair a les seues 

han mostrat per a col·laborar en 

vull felicitar a Guillem Ronda i José 

nomenaments com a Director de la 

Ximo Sastre i a Marcos Ivorra pel 
seu excel·lent treball durant aquests 
anys. No hem d’oblidar aquest any, 
en el que s’ha demostrat que amb 
la tenacitat de les dones i homes 
que formen la nostra Societat tenim 
la capacitat de superar qualsevol 
contrarietat, i d’això done fe.

Aquest temps que estem patint 
a nivell mundial per causa de la 

forçats que comportaven aïllament 
social, familiar i laboral, ens ha 

aspectes de la nostra realitat 
quotidiana. Moments durs de 
distanciament personal de 
familiars, amics, companys de 

que ens han abandonat rodejats 
d’una cruel soledat sense el caliu 
dels seus…

Per contra, hem pogut  gaudir de 
moments sublims que ens ha 
regalat la mare natura quan hem 

deixat de maltractar-la amb la 
nostra intervenció contaminant.

Ens preguntem si tota aquesta 
experiència ens haurà servit per 
aprendre alguna cosa i millorar 
com a éssers humans ...

I enmig de tot aquest remolí de 
vivències, la cultura, en totes les 
seues vessants, ha demostrat 
ser un dels bastions més sòlids 
i imprescindibles   per a la 
supervivència en temps difícils. 
I dins d’ella, el fet musical a la 
nostra terra ha estat preservat 
per unes entitats fonamentals 
per a entendre la cultura dels 
nostres pobles: les bandes de 

Temps per a 
no oblidar

Para los que ya tenemos cierta 
edad y además trabajamos en lo 
que nos gusta, da la impresión 
de que el tiempo vuela. Parece 
que fue ayer cuando celebramos 
Santa Cecilia 2019 y ya estamos 
dispuestos a celebrar la festividad 
de nuestra Patrona 2020.

Mi saludo más cordial a toda la 
familia musical de la SFA que 
formamos músicos, directivos, 
socios y simpatizantes.

La Sociedad Filarmónica 
Alteanense, a través de su Escuela 
de Música y de sus distintas 
secciones, Banda Sinfónica, Coro, 
Orquesta de Pulso y Pua, Orquesta 
de cámara y Grupo de Dulzaina, 
cumple con todos sus objetivos, 
uno de los cuales es la formación 
de jóvenes músicos. Como viene 
siendo costumbre y coincidiendo 
con estas fechas, nuevos  músicos 
se incorporan a las distintas 
agrupaciones musicales de la 
Sociedad Filarmónica, mi más 
cariñosa bienvenida, no olvidéis 
que os incorporáis a una sociedad 
de desde su inicio ha sido el 

embrión musical de Altea, que 
ha dado vida artística a muchos 
y muy buenos músicos, por lo que 
debéis sentiros muy orgullosos.

Por otra parte me gustaría felicitar 
a los componentes de la Orquesta 
de Pulso y Pua y manifestarles 
la admiración que siento por 
todos ellos, y decir  que durante 
los 21 años que llevo al frente 
de ellos compartiendo tantas y 
tantas horas de ensayo siempre 
he encontrado su desinteresada 
colaboración.

Me gustaría también, dar las 
gracias a Jaime Alvado Juan, 
profesor de bandurria de la 
SFA y solista de la Orquesta de 
Pulso y Pua por su colaboración, 
asesoramiento y soporte en 

de todas las actividades de la 
orquesta.

Y por último desear lo mejor a los 
músicos que se incorporan a la 
SFA en las jornadas musicales en 
honor a Santa Cecilia de este año 
2020.

Ilusión renovada
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La Coral enceta una nova etapa amb 
el nomenament de Guillem Ronda 
Vidal com nou director després 
de la jubilació de Ximo Sastre. 
Nascut a Altea, comença els seus 
estudis musicals en la Societat 
Filharmònica Alteanense. Més 
tard, ingressa en el Conservatori 
Municipal Professional d’Altea, 
en el qual cursa el Grau 
Professional en l’especialitat de 
Percussió. A continuació, amplia 
la seua formació amb els estudis 
superiors de Direcció de Banda, 
Orquestra i Cor en el Conservatori 
Superior de Música de Castella-la 
Manxa. Paral·lelament, completa 
els seus estudis de Composició 
i de Direcció d’Orquestra, a més 
de realitzar distints cursos i 
masterclass de Direcció de Banda 
amb els mestres Frank de Vuyst 
(Bèlgica), Jan Cober (Holanda) 
i Douglas Bostock (Anglaterra), 
entre altres. 

Malgrat la seua joventut, Guillem 
Ronda ja compta amb bagatge 
com a compositor i té diferents 
obres de diversos estils per a 
piano, cor, grups de vent, corda i 

percussió, a més d’arranjaments, 
orquestracions i transcripcions 
per a banda. Actualment, és 
director d’un grup de música 
contemporània a Albacete i de 
la nostra Coral Polifònica de la 
Societat Filharmònica Alteanense.

- Moltes felicitats pel teu 
nomenament com director de la 
Coral. Quines són les primeres 
impressions de la teua arribada a 
la Coral de la SFA? 

A principis d’any, Jimmy -Jaume 
F. Ripoll Martins- em va comentar 
que Ximo Sastre es jubilava i la 
Coral buscava una persona per 
dirigir-la a partir de març, però a 
causa de la pandèmia i el posterior 

de començar els assajos. Ja va ser 

de la missa del Crist i on la Coral 
canta, quan vaig tindre el primer 
contacte amb l’agrupació. A pesar 
dels pocs assajos i l’ús de la 
mascareta per a cantar, el resultat 
va ser excel·lent; comptava amb 
un grup de músics -reduït a causa 
de les restriccions sanitàries- amb 

molta experiència cantant junts 

gest, acompanyats a l’orgue pel 
mestre Jimmy. 

- Amb quins objectius afrontes 
aquesta nova etapa dirigint el Cor? 

Els meus objectius principals 
són despertar en els músics 
la curiositat cap a tot tipus de 
repertori, que experimenten noves 
sensacions a l’hora de cantar i 
dotar-los, poc a poc, d’una tècnica 
vocal que els ajude a afrontar 
amb major facilitat nous reptes 
musicals. 

- Ens pots fer un balanç de la 
situació actual de la Coral...

La situació actual del Cor ve 
donada per la situació general 
que estem afrontant amb el 
Covid-19. A més a més, amb la 
prohibició de cantar en missa per 
part del Ministeri de Sanitat, sent 
eixa l’única actuació possible per 
a la festivitat de Santa Cecília, 
ha derivat amb la suspensió 

temporal dels assajos per part de 
la directiva de la societat. A causa 
d’açò, no he tingut l’oportunitat 
d’assajar amb tots els membres 
de l’agrupació al complet. Malgrat 
tot, si volem que la Coral cresca, 
és necessari oferir l’especialitat 
de cant a l’escola, perquè permeta 
a noves generacions formar-se 
vocalment i nodrir a l’agrupació 
de cantants de major qualitat e 

- Com veus el futur de l’agrupació i 
quins projectes teniu? 

A hores d’ara és difícil pensar 
en el futur de qualsevol entitat 
cultural quan s’estan cancel·lant 
actuacions i tancant auditoris i 
teatres. Els projectes que havien 
per a enguany han sigut ajornats 
i l’activitat musical cancel·lada. 
Per ara, nosaltres no sabem quan 
podrem tornar a cantar, ni quan 
serà el nostre pròxim concert. Així 
i tot, quan es permeta, anime a la 
gent a que vinga a assajar, a que 
no tinga por. La música és segura!

música, que són vertebradores 
d’una cultura i d’una forma de 
fer poble que desenvolupen una 
activitat molt enriquidora en valors 
fonamentals per als nostres joves i 
la nostra societat. Entre els valors 
que fomenten, cal destacar: la 
solidaritat que impregna el treball 
fet per col·lectius heterogenis amb 
formes distintes de pensar i viure, 
i la tolerància en el fet d’entendre 
el paper que desenvolupa 
cadascú en la construcció d’una 
tasca comuna amb els valors de 
responsabilitat i respecte cap als 
altres. Desitgem i esperem de les 
nostres institucions que atorguen 
a la cultura la consideració de 
bé de primera necessitat que 

aquestos temps d’aïllament.

La vida continua i en la 
Filharmònica van cobrint-se 

capdavant. Encara recorde el 
primer assaig del mestre Ximo 

Sastre davant la Coral de la SFA. 
A requeriment nostre, va vindre a 
escoltar a l’agrupació i escoltant, 
escoltant, han transcorregut 18 
anys al seu capdavant, quasi sense 
adonar-nos-en. Han sigut moltes 
les experiències compartides dins i 
fora dels escenaris. Des d’aquestes 
humils línies hem d’agrair-li la 
seua entrega en tota aquesta 
dilatada etapa i li desitgem que, 
en la nova singladura joiosa que 
enceta, trobe el merescut descans 
després de tants anys de magisteri 
musical. Moltes felicitats de tota la 
família coral alteana!

Felicitar també, com no, als 
vertaders protagonistes de la 
festa dels músics: eixos sis nous 
membres que enguany entraran a 
formar part de la plantilla de la SFA. 
A tots ells i a les seues famílies, 
la més sincera enhorabona per 
tantes hores de treball i estudi que 
ara veuen cristal·litzades en justa 
recompensa. Encara que enguany 

les celebracions es veuran 
reduïdes en la seua part més 
lúdica, no hem volgut renunciar a 
prescindir d’allò més important per 
a un músic: la imprescindible cita 
anual que ens convida a compartir 
la nostra passió per la música 
damunt l’escenari. Tot això, si les 
circumstàncies sanitàries ens ho 
permeten. Benvinguts a la família 
de la SFA!

A la resta d’agrupacions de la SFA 
i als seus companys directors, 
felicitar-los pel seu treball abnegat 
i encoratjar-los a continuar tot i les 

També felicitar als nostres germans 
de la Recreativa en aquestes 
festes “distintes”, però que no ens 
han de fer perdre l’essència del 
que aquesta festivitat representa 
per a tots els músics.

i directius, agrair-los molt 
sincerament l’esforç i coratge que 

estan demostrant per tal de no 

al nostre poble. Per a tots ells, va el 
meu “FELIÇ SANTA CECÍLIA 2020”

GUILLEM RONDA, nou 
director de la Coral 
Polifònica de la SFA

“Quan es permeta, anime a la gent 
que vinga a assajar, que no tinga 

por. La música és segura!’’

Jaume F. Ripoll Martins 



Carmen Morales celebra enguany 
el seu 50 aniversari com a 
membre de la banda. Tota una 
vida dedicada a la seua gran 
passió: la música.

Com no podia ser d’una altra 
manera, comença els seus 
estudis a l’Escola de Música de 
la SFA, anomenada en aquell 
moment ‘’Benjamín Palencia’’. 
Fruit del seu interès creixent 
i dels excel·lents resultats 
acadèmics que prometien una 
carrera brillant, seg ueix la 
seua formació al Conservatori 
Superior de Música ‘’Óscar Esplá’’ 
d’Alacant, on obté el títol superior 

de percussió, aconseguint ser 
la primera persona d’Altea amb 
un títol superior de conservatori. 
Esta formació musical va ser 
complementada amb la titulació 
en Magisteri, i així va exercir com 
a professora en diverses escoles 
de música de la comarca, inclosa 
Altea, on també va ser directora; i 
com a mestra als CEIP Les Rotes, 
durant un any, i Garganes, on 
imparteix docència actualment.

Al respecte de la SFA, Carmen 
Morales ha demostrat la seua 

i la prova d’això són els seus 50 
anys ininterromputs dedicats a 
la banda. Ha sigut membre de la 
directiva en vàries ocasions, i ha 
participat en totes les activitats 
organitzades, formant part de 
la Coral en el seu inici, així com 
de grups de cambra, orquestra i 
quintet de vent, entre d’altres. 

- Per començar l’entrevista, moltes 
felicitats, Carmen, per complir 50 

anys de músic a la SFA, per la 
teua envejable carrera musical 
i professional i per ser pionera 
en diversos àmbits. Amb una 
trajectòria musical tan dilatada, 
cal preguntar-te com naix la teua 
vocació musical.

Va ser un poc casual. La banda 
s’havia desfet, i passats un anys, 
uns quants músics van decidir 
tornar a assajar i com que no eren 
molts, van anar a l’escola a buscar 
xiquets i xiquetes que volgueren 
aprendre música i així va ser. Jo 
no tenia cap antecedent musical 
a la meua família.

travessera d’altres instruments 
per haver-la triat? 

No la vaig triar, va ser aleatori, ja 
que vam comprar els instruments 
i els van repartir a l’atzar i em va 

- A quina edat vas entrar a la 
banda i com recordes els teus 
inicis?

Vaig entrar als deu anys i recorde 
amb molta enyorança aquells 
temps molt feliços. Passàvem 
tota la vesprada a l’escola de 
música amb el mestre Francisco. 
Jugàvem, féiem malifetes també, 
i al mateix temps apreníem, ens 
educàvem i anàvem fent-nos 
personetes.

- Quan vas ser conscient que la 
música s’havia integrat en la teua 
vida per sempre?

Quasi, quasi des del principi, als 
quinze anys ja donava classe de 

- Des de la teua llarga experiència, 
com ha evolucionat a nivell 

Carmen Morales Lloret. Una vida 
dedicada a la Música... a la Filharmònica.  

“50 anys després, el que em motiva és la il·lusió i el plaer i satisfacció d’haver 
dedicat tota una vida a la SFA i seguir dedicant-la”

Publicació a la “Revista Altea, novembre 1980 num. 18” per Nicolás Borja Pérez.



musical la banda al llarg de les 
últimes cinc dècades?

Ha evolucionat com tot, com la 
societat mateixa, amb els seus 
alts i baixos. Les entitats amateurs 
costen molt de mantenir, donat el 
seu caràcter voluntari i altruista, 
encara que hi ha un compromís en 
el moment que passes a formar 
part de l’entitat.

En aquells anys, quasi era l’únic 
entreteniment que hi havia. Ara 
els xiquets i xiquetes i els joves 
tenen moltíssimes activitats on 
acudir, així que la mentalitat és 
totalment diferent.

molt els costums i les maneres 
d’assajar i de tocar dels músics 
amb el pas dels anys?

Sí, ha canviat moltíssim. En aquell 
moment, els músics tenien molt 
poca preparació, però molta 
vocació i molt d’interés que suplien 
la manca de preparació. Hui en 
dia, tots el músics estan obligats 
a tindre un nivell determinat per 
poder entrar a la banda. Per sort, 
contem amb una escola de música 

són la pedrera de la banda.

Abans la banda era l’excusa per 
eixir i per viatjar. Hui en dia ja 
no es així, ja que hi ha altres 

interessos que hem de compartir 
amb la música.

- Com una de les dones pioneres 
en pertànyer a la banda, vas obrir 
camí a la resta. Com has viscut 
esta gradual incorporació de la 
dona a la música?

Sí, vam ser pioneres. Vam entrar 
nou xiques i va ser un fet insòlit. 
On anàvem cridàvem l’atenció, 
ens feien fotos -com si fórem una 
atracció-, ens preguntaven… Poc 
a poc van anar incorporant-se 
més xiques, però, així i tot i en els 
anys que han passat, la proporció 
dona-home encara és molt poca, 
sobretot en certs instruments, 
que es consideren masculins, i 
realment els instruments no tenen 
sexe.

Al mes de març, just abans del 

molt interessant que organitza la 
FSMCV (Federació de Societats 
Musicals de la Comunitat 
Valenciana) en commemoració 
del Dia de la Dona: una banda 
formada per més de huitanta 
dones. Va ser una molt bona 
experiència.

- Amb quin paper et trobes més 

docent o com a músic?

Bé, podríem dir que amb les 
dues. Quan era xicoteta i em 
preguntaven què volia ser de 
major sempre deia que “mestra” i 
he pogut ser “mestra de música”, 
la fusió de les dues passions. 
Encara que com a músic també 
em sent molt bé.

- A banda de l’esforç i el talent, 
quines creus que són les claus per 
arribar a ser solista d’una banda, 
com és el teu cas?

En el meu cas és la constància. 

- 50 anys després, què et motiva 
per continuar amb la música?

La il·lusió, quasi com el primer 
dia, i el plaer i satisfacció d’haver 
dedicat tota una vida a la SFA i 
seguir dedicant-la mentre puga.

- Una entitat com la SFA, amb més 
de 100 anys de història, ha de 
seguir mirant cap al futur. Com el 
veus?

Com he dit abans, les bandes 
amateurs tenen els seus alts i 
baixos, i hem passat èpoques molt 
bones i altres menys bones. Hui 
en dia hi ha molta gent estudiant 
música ací a Altea. Pense que 
hi ha futur. Malgrat l’època que 
estem passant, que és un poc 
complicada, eixirem reforçats.

- Penses que la música pot tindre 
un efecte positiu per a la societat 
actual en estos temps crítics i 
difícils que estem vivint?

Clar, la música és la medicina de 
l’ànima. Ja ho hem comprovat 

ajudat en gran manera a superar 
aquestos mesos tan durs i seguirà 
ajudant en els que ens venen.

- Quins són els consells més 
importants que podries donar als 
joves músics que inicien la seua 
carrera?

Que no perden la il·lusió pel que 
fan, que no s’ho prenguen com una 
obligació, sinó amb satisfacció. 

Com la satisfacció que tinc d’haver 
inculcat als meus nebots, Ximo i 

i Carmen, l’amor per la música i 
per la SFA. Acabaré amb la frase 
que resa a les nostres samarretes 
de la SFA: “Mama -i Papa-, gràcies 
per apuntar-me a solfa”. 



Joan Piera Olives, biòleg i President 
de la Junta Rectora del Parc Natural 
de Serra Gelada i el seu entorn 
litoral.

En un estat idealitzat de la 
biosfera, la capa de la terra en 
la qual s’assenta la vida podria 
representar-se amb un mosaic 

mosaics romans. Com sabem, 
cada una de les peces d’aquests 
mosaics rep el nom de tessel·la. 
Així doncs, el mosaic és un 

fragments pintats que ben 
conjuntats i units permeten 
un nivell molt més complex, 
global i macrodimensional: 
l’obra d’art.

Podríem considerar que la 
biosfera és un sumatori de 
“tessel·les”, és a dir, de diversos 
i variats ecosistemes del 
nostre planeta en el seu grau 
màxim de desenvolupament, 
formats per éssers vius 

condicions ambientals (nivells 

les seues adaptacions 

matèria i de l’energia, i tants 

mosaic seria la terra idealitzada 

i verge, un mosaic esfèric i 
no pla, la qual cosa resulta 
cridanera.

Però aquest estat idealitzat es 
veu molt afectat per l’home 

altera i degrada els ecosistemes 
i els hàbitats, en alguns casos 
de manera irreversible, de 
manera que cada tessel.la es 

i tot pot arribar a despendre’s 
del mosaic, i si això ocorre, al 
poc temps les tessel·les veïnes 
també es deterioren i cauen. 
Cada vegada queden menys 
tessel·les verges. No sabem 
aplicar la sostenibilitat, això 
és el manteniment correcte 
dels ecosistemes per tal 
d’evitar la seua degradació 
i així conservar-los i gaudir 

i sempre, per a les nostres 
generacions i les que vindran 
en el futur. L’home,en destruir 
es destrueix. Cal ser conscients 
de l’efecte dominó: posades 

la primera, les altres cauen 
progressivament.

La sostenibilitat del Medi 

fonts d’energia renovable i neta, 
energia solar, eòlica i altres,  
deixar de costat les energies 
fòssils, tan contaminants 
i afavoridores de l’efecte 
hivernacle, i aleshores evitar 
l’augment de la temperatura 

aire contaminat i nociu per a 

nuclear de manera progressiva. 
Els nivells de consum dels 
diversos recursos no poden 
superar els nivells de reposició. 

alterar-ne els cursos,  promoure 
la regeneració dels ecosistemes 

materials diversos, no esgotar 

recursos no renovables con 
ara certs minerals, valorar els 
recursos hídrics subterranis 
per damunt de tot i actuar 
en conseqüència, aquests 
no es poden malbaratar 
de cap de les maneres. La 
disponibilitat d’aigua potable 
ja és un greu problema arreu 
del món per l’escassetat. 
El llistat és inacabable, el 
desenvolupament econòmic 
hauria d’estar supeditat als 
esmentats recursos hídrics que 
marcarien el límit.  Així, doncs, 
hem de dir que el progrés 
fonamentat en la destrucció 
del medi no és progrés i les 
estratègies de restauració 

el futur de manera respectuosa 

educació ambiental i promoure 
la vida fonamentada en la salut.

Recordem el mal estat de 
conservació d’espais naturals 
com el Mar Menor, Doñana, 

on, tal vegada, el deteriorament 
arribe a ser irreversible.

I a casa nostra també tenim 

causes, per l’espectacular 

iniciat als anys 60 del segle 
passat, especialment a la costa, 
que s’ha emportat per davant 
importants ecosistemes com 
són els dunars, entre altres. 
Alterar la primera línia de 

La Sostenibilitat del Medi Natural i en 
especial dels Parcs Naturals

 Joan Piera Olives

Joan Piera



Si alguna cosa he aprés sent 
membre de la SFA des de fa 
30 anys, és que amb treball i 
il·lusió no hi ha projecte, per 
faraònic que semble, que no 
puga fer-se realitat. Per a mi és 
molt important l’excel·lència 

passar-s’ho bé. Em ve a la ment 
la frase “coses ben fetes amb 
un somriure”.

Per tot això vull destacar 
l’enorme esforç que van 
realitzar tots els professors per 
a trobar la manera que l’escola 

al març, ens va sobrevindre el 

suport de l’alumnat i de la SFA, 
que va apostar pel projecte a 
distància amb una reducció 
del 50% en les quotes i la 
gratuïtat del jardí musical, amb 
el perjudici econòmic que això 
suposava. Un “m’agrada” a 

de reprendre els projectes en 
ment. Els alumnes esperaven la 
seua connexió setmanal per a, 
d’alguna manera, escapar del 
tancament i fer el que mes els 

manera més segura de tornar 
a les classes presencials. Ací 
juguem amb avantatge, ja que 
les nostres instal·lacions són 

i posseeixen un sistema de 
recirculació d’aire net en totes 
les aules. Hem hagut d’adaptar 

entrades i eixides, desinfecció 
constant del material, ús 
obligatori de màscara, 
distància de seguretat, etc… 
Hem sigut molt exigents per a 

pensant sempre en el benestar 
d’alumnes i professors. Aquests 
s’han adaptat perfectament, i 
compleixen molt bé totes les 
mesures.

Moltes gràcies a tots els 

intensament perquè tot el 
que vulga puga pertànyer 
a EsmuAltea, intentant 
eliminar les llistes d’espera 

en nosaltres, en il·lusió i ganes 
no els supera ningú. Moltes 
gràcies als quals han fet, fan i 
faran per la Filharmònica. Us 
anime a totes i tots a gaudir 
d’aquestes arts tan agraïdes 
com són la música i la dansa en 
aquesta gran família que som 
la SFA.

Nou director 
ESMUALTEA

platja és un gran risc i un perill 

de recordar els devastadors 
efectes de la DANA Glòria el 

Malgrat tot, s’han pogut 
protegir espais valuosos en 
declarar-los, especialment, 
Parcs Naturals, entre altres 

n’asseguren la conservació 
per a les generacions 
venidores, reserves de 

culturals i emocionals. A la 
Comunitat Valenciana en tenim 

estan el PN del Penyal d’Ifac i el 
PN de la Serra Gelada i el seu 
entorn litoral. Els Parcs Naturals 
tenen diverses funcions: 
poden servir per a l’educació 
ambiental dirigida als 
estudiants,i que cal prioritzar, a 
més són laboratoris oberts per 

i divulgació,procuren el 
retrobament de la ciutadania 
amb la natura, propicien la 
integració socioeconòmica 

diversos Parcs Naturals,etc.

El Parc Natural de la Serra 
Gelada i el seu entorn litoral 

de Posidonia oceanica, fet molt 
singular ja que és l’únic parc 

Comunitat Valenciana. Entre 
els seus valors ambientals 

destaca el sistema dunar 
fòssil localitzat a la base 
del penya-segat de l’Alt del 
Governador amb un gran valor 
geològic, la presència d’una 

qual destaquen importants 
endemismes botànics, plantes 

molt limitada fet pel qual 
aporten una considerable 

praderies de Posidonia 
oceanica amb importants 

ara ser hàbitat d’un munt 
d’organismes marins, un pulmó 
d’oxigen i un estabilitzador del 
fons marí, entre altres.

D’altra banda, cal destacar 

Altea la desembocadura del riu 
Algar, zona humida protegida 

amb un important inventari 
ornitològic i una vegetació de 
ribera que propicia un munt 
d’insectes i altres vertebrats 

cosa el fan un veritable museu. 
Cal dir que la Junta Rectora 

al Parc Natural de Serra Gelada 
per majoria, estant encara en 

Negret / cala del Soio originat 

geològica molt singular,  
declararat Monument Natural 
per la Generalitat Valenciana.

població amb un patrimoni 
natural molt elevat, que pot 
consolidar una marca pròpia 
fonamentada en la salut, l’art i 
el medi ambient que assegure 
un futur més sostenible.

ecosistema musical que 
promou l’ensenyament de la 

poble de manera global.

Teucrium buxifolium subsp.
hifacense. Important endemisme 
rupícola.  Joan Piera Olives

José Antonio Ripoll



SANTA CECILIA ‘20
ACTIVITATS:

14 de nov. a les 19:30h. a l’Auditori Centre Social Altea 
Concert-Festival de l’Orquestra de Pols i Pua de la SFA 
Orquestra invitada: Rondalla Daniya

22 de nov. a partir de les 10:00h  

21 de nov. a les 18:30h. a l’Església Parroquial Altea  
Missa en honor a Santa Cecília

22 de novembre a les 12:00 a la Plaça de la Filharmònica  

SOCIETAT
FILHARMÒNICA
ALTEANENSE REGIDORIA DE CULTURA

Col·laboren:
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Entitats col·laboradores

C/ Mayor, 5. Casco Antiguo. ALTEA (Alicante)
Te l f . :  9 6  5 8 4  2 0  7 8  ·  w w w. o u s t a u . c o m

FIBRA ÓPTICA EN ALTEA - ALFAZ DEL PI - LA NUCIA - CALPE

AVATEL TELECOM (Antes MASSMEDIA)

Partida El planet 156, local 8

03590 Altea - 966239900

Www.avatel.es - info.norte@avatel.es



96 370 40 27   www.pilesmusic.com   info@pilesmusic.com

SUSCRÍBETE!

Ctra. Altea-La Nucia (Urb. Miramar)
03530 La Nucia (Alicante)

Tel. 96 587 10 87



965 840 919       
691 313 523 

 imprenta_altea@yahoo.es

desde 1962

Cuesta Las Narices, 11 - local C • 03590 ALTEA (Alicante)
Telf. 96 584 31 92 • Fax 96 584 16 10 • Móvil 628 822 460

marmoles.bernia@telefonica.net

PARTIDA BALSETA, 1 - ALTEA
TELS. 96 5841373 - 699859510
boloybaldomero@wanadoo.es

• SERVICIO DE CONTENEDORES.
• SERVICIO DE CONTENEDORES AGUA.
• TRANSPORTE DE MATERIALES PARA LA CONSTRUCCION Y JARDINES.
• TRANSPORTE DE AGUA.
• SERVICIO DE GRUAS CON BIVALVA.
• DESMONTES, CIMENTACIONES, MOVIMIENTOS DE TIERRA.
• URBANIZACIONES (TODOS LOS SERVICIOS).
• ASFALTOS.
• ASESORAMIENTO TÉCNICO.

Avda. Jaume I, 16
03590 Altea - Alicante 
Tel: 965 840 481
davoaltea1970@gmail.com



Passatge Llaurador nº 3
03590 - altea  

Telèfono i fax es: 966 88 19 33
e-mail: takatac@wanadoo.es

info@aliatasaciones.com


